
 

 

Position Paper 

Rondetafelgesprek: Wet uitvoering antidopingbeleid – 16 januari 2017  

Een effectief en sportief dopingbeleid 

De KNVB staat voor voetbal waarop je kunt vertrouwen. Een betrouwbare, integere sport en de 

gezondheid van voetballers zijn voor ons van groot belang. Het gebruik van doping staat daar haaks 

op; het druist in tegen het kernprincipe van een eerlijke sport. Dit begint bij de speler zelf, hij of zij is 

zelf verantwoordelijk voor zijn/haar lichaam – en dus ook voor eventuele verboden stoffen die in bloed 

of urine worden aangetroffen. Overtreders van het dopingreglement kunnen dan ook een zware 

sanctie tegemoet zien. 

Doping in het voetbal moet bestreden worden in het belang van een eerlijke, betrouwbare en schone 

sport. Voetballiefhebbers moeten kunnen vertrouwen op wat ze op het voetbalveld zien. De KNVB zet 

zich daarom proactief in voor het beschermen van onze competities. Het ministerie van 

Volksgezondheid, Welzijn en Sport (hierna: “VWS”) heeft in samenwerking met het NOC*NSF het 

initiatief genomen om samen met de Dopingautoriteit, de KNVB en drie andere sportorganisaties te 

starten met het actieplan ‘Samen voor een schone sport’. De KNVB is hierbij namens de teamsporten 

betrokken. Daarmee vertolkt het voetbal een voortrekkersrol voor andere teamsporten.  

De strijd tegen doping is een gedeelde verantwoordelijkheid tussen de overheid, opsporingsinstanties 

en sportorganisaties. De Dopingautoriteit moet in staat worden gesteld om haar taken, zoals 

voorlichting, kennisdeling en het uitvoeren van controles op een goed niveau uit te kunnen voeren. De 

KNVB acht het daarom van groot belang dat ook in de toekomst voldoende financiering en middelen 

beschikbaar zijn voor een effectief dopingbeleid. 

De KNVB waardeert de inzet van de minister van VWS om de veiligheid, gezondheid en privacy van 

sporters centraal te stellen in het nieuwe wetsvoorstel uitvoering antidopingbeleid. Tevens zijn wij ook 

van mening dat een effectief dopingbeleid in Nederland van groot belang is voor het behoud van een 

eerlijke sport in Nederland. Voor het rondetafelgesprek attenderen we u dan ook graag op kansen om 

deze gezamenlijke ambitie waar te maken. De KNVB vraagt graag uw aandacht voor de onderstaande 

aandachtspunten vanuit de voetbalwereld.  

 Behoud de effectieve samenwerking tussen de sport en de Dopingautoriteit.  

 Delen van sportgegevens en informatie over dopingzaken met sportbonden moet in de 

toekomst mogelijk blijven. 

 Waarborg structurele financiering voor de uitvoering van de kerntaken van de Dopingautoriteit. 

De strijd tegen doping in het Nederlands voetbal 

 

Geen enkele sport is dopingvrij. Ook een voetballer kan baat hebben bij het gebruik van doping. Maar 

bij de totale prestatiebevordering van voetballers spelen meerdere elementen een rol, zoals kracht, 

uithoudingsvermogen, focus en technische balvaardigheden. Hierdoor zouden voetballers 

verscheidene middelen moeten gebruiken om in totaliteit beter te kunnen presteren. Dit is een 

kostbaar proces en moeilijk te verbergen voor eventuele controles. Dopinggevallen binnen het voetbal 

betreffen voornamelijk verhalen uit het verleden. De laatste jaren heeft het voetbal een bewuste grote 

inhaalslag gemaakt in de strijd tegen doping. Vanaf 2009 kunnen voetballers ook buiten 

wedstrijdverband gecontroleerd worden. Gemiddeld vinden er 200 tot 250 controles plaats binnen het 

Nederlands voetbal. De Dopingautoriteit test in de eredivisie, eerste tweede en derde divisie op het 

gebruik van verboden middelen. Het betreft in totaal ongeveer 1.400 spelers. Gemiddeld wordt een 

voetballer één keer in de zes seizoenen gecontroleerd. UEFA en FIFA voeren daarnaast ook 

controles uit bij voetballers die internationaal actief zijn. De Dopingautoriteit stelt dat het voetbal geen 

specifieke risico-sport is voor het gebruik van doping. Binnen het voetbal worden relatief veel 
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controles uitgevoerd, omdat het een grote sport is, niet vanwege het hoge aantal dopinggevallen. 

Sinds 2010 zijn er binnen het Nederlandse voetbal drie personen tuchtrechtelijk gesanctioneerd voor 

het gebruik van doping. Onder deze gevallen betrof het ook het gebruik van zogeheten recreatieve 

drugs, zoals cannabis en cocaïne. 

 
Rol van de Dopingautoriteit 

Het aangekondigde wetsvoorstel ziet op het verschaffen van een juridische basis voor de uitvoering 

van dopingcontroles in het licht van de relevante wet- en regelgeving op het gebied van de 

bescherming van de persoonlijke levenssfeer. In het wetsvoorstel wordt een alternatieve grondslag 

uitgewerkt die voorziet in de oprichting van de Dopingautoriteit als een publiekrechtelijk zelfstandig 

bestuursorgaan (hierna: “zbo”). In het wetsvoorstel wordt een grondslag opgenomen die de uitvoering 

van voornoemde taken in overeenstemming met het geldende privacyrecht mogelijk maakt. Door 

middel van dit wetsvoorstel beoogd de minister van VWS een goede balans tussen een effectieve 

bestrijding van dopinggebruik in de sport en de privacy van de betrokken sporters.  

Behoud effectieve samenwerking  

De KNVB is van mening dat een nieuwe juridische basis voor de Dopingautoriteit moet bijdragen aan 

de strijd tegen doping. De Nederlandse sport is niet in staat om de dopingproblematiek alleen aan te 

pakken. Samenwerking met internationale (sport)organisaties, opsporingsinstanties en sportbonden is 

nodig om het brede criminele netwerk rondom dopingzaken op te lossen. De huidige samenwerking 

met de Dopingautoriteit rondom dopingzaken in het voetbal wordt door de KNVB als effectief ervaren.  

Delen van informatie met sportbonden moet mogelijk blijven 

Het delen van informatie over dopinggevallen is essentieel voor een effectieve bestrijding van doping. 
Het wetsvoorstel lijkt niet te voorzien in een grondslag om daadwerkelijk (juridische) 
persoonsgegevens over dopingzaken uit te wisselen. De uitwisseling van gegevens is een belangrijk 
instrument om uiteindelijk over te gaan op tuchtrechtelijke sancties en de beschikbare kennis verder te 
kunnen verspreiden. Wanneer er daadwerkelijk een dopingovertreding is geconstateerd, is het van 
belang dat de desbetreffende sporter binnen het tuchtrechtelijke systeem van de sport wordt 
gesanctioneerd. Bij een strafrechtelijke overtreding is het Openbare Ministerie de aangewezen 
instantie en bij sportieve overtredingen moet het tuchtrechtelijke systeem in werking worden gesteld. 
De KNVB steunt daarom de oproep van NOC*NSF om de uitvoering van het tuchtrecht een 
verantwoordelijkheid van de sport te laten zijn. Ook wij zijn van mening dat het delen van informatie en 
het verwerken van informatie over dopingzaken in de toekomst mogelijk moet blijven.  
 
Waarborg structurele financiering voor kerntaken van de Dopingautoriteit 
 
De Dopingautoriteit beschikt over specifieke en essentiële kennis over doping. Het oprichten van een 
zbo mag niet betekenen dat er straks minder capaciteit is voor het uitvoeren van de kerntaken, 
waaronder het voorlichten van voetballers en het uitvoeren van dopingcontroles. Daarnaast vormt de 
Dopingautoriteit een belangrijk onafhankelijk platform die zich specifiek bezighoudt met het 
verzamelen van gegevens en het onderzoeken van informatie over mogelijke overtredingen. Daarom 
moeten we waken voor een mogelijke overbelasting aan taken voor de Dopingautoriteit. De kracht van 
de Dopingautoriteit ligt bij een effectieve bestrijding van doping. We achten het daarom ook niet 
wenselijk als andere integriteitskwesties in de sport, bijvoorbeeld matchfixing, eventueel in de 
toekomst worden toegevoegd aan het takenpakket van de Dopingautoriteit. Op deze thema’s zien wij 
een belangrijke rol weggelegd voor de sport en opsporingsinstanties, mede omdat bij deze kwesties 
andere factoren en expertise zijn vereist.     
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Campagne ‘Voor je het weet, ben je positief’ 

 

 
 

In navolging van het onderzoek bij SV Spakenburg is de KNVB in gesprek gegaan met de 

Dopingautoriteit. De Dopingautoriteit heeft de KNVB gewezen op het gebrek aan kennis over het 

onderwerp doping in de top van het amateurvoetbal. Daarom heeft de KNVB een onderzoek 

gehouden in maart 2016 onder spelers in de tweede en derde divisie. Hieruit blijkt dat er bij deze 

spelers nog te weinig kennis is over doping. Zowel over de middelen en de gevaren als de eventuele 

mogelijke sancties. Onbewust gebruik van doping ligt daardoor op de loer. De belangrijkste resultaten 

uit het onderzoek zijn: 

 

- Voetballers vinden dopinggebruik in het voetbal nutteloos en onsportief. 

- Voetballers willen meer voorlichting over doping. 

- Er is weinig kennis over welke middelen wel/niet op de dopinglijst staan. 

- Er is weinig kennis over de dopingcontroles en het overtreden van de dopingregels. 

- Voetballers controleren niet of voedingssupplementen of vitamines zijn gecheckt op doping. 

 

De KNVB wil door middel van een campagne in 2016 en 2017 de beperkte kennis op het gebied van 

medicijnen, voedingssupplementen en andere doping gerelateerde onderwerpen in (de top van) het 

amateurvoetbal vergroten. Daarnaast willen we door middel van voorlichting de kennis van 

dopingregels bij voetballers vergroten. Deze voorlichtingen worden gegeven door de Dopingautoriteit. 

De onderwerpen die bij deze voorlichting aan bod komen zijn de dopingregels, dopingcontroles en de 

risico’s voor onbewust dopinggebruik. Op deze manieren hopen we doping in het voetbal verder te 

bestrijden. 

 
Een eerlijke en schone voetbalsport 

Een schone voetbalsport begint uiteindelijk bij de voetballer zelf. Voetballers die op het gebruik van 
doping worden betrapt, hebben niet altijd bewust een stimulerend middel tot zich genomen. Daarom 
willen we dit jaar met de Dopingautoriteit voetballers in de top van het amateurvoetbal bewust maken 
van de risico’s en het feit dat doping ook onbewust gebruikt kan worden. Alleen samen kunnen we 
ervoor zorgen dat het voetbal - waar jaarlijks 7,8 miljoen mensen in Nederland plezier aan beleven – 
eerlijk en schoon blijft. 

 

Casus SV Spakenburg: 

 
In 2014 verklaarde twee spelers van de  vereniging SV Spakenburg in het NRC Handelsblad dat 

er in het seizoen 2011/12 collectief doping werd gebruikt bij SV Spakenburg. Het betrof het 

middel methylhexanamine. SV Spakenburg werd in dit seizoen kampioen in de Topklasse, 

destijds de hoogste competitie in het amateurvoetbal. De Dopingautoriteit heeft vastgesteld dat 

bij SV Spakenburg het dopingreglement is overtreden. Het onderzoek heeft uiteindelijk 

onvoldoende informatie gegenereerd om een tuchtrechtelijke procedure tegen individuele 

personen op te starten.  

Voor meer informatie kunt u contact opnemen met;  
David Pranger / Adviseur Public Affairs KNVB  / Telefoon: 06-12 11 48 88 / E-mail: 

david.pranger@knvb.nl  
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